

3. *Requests* the Administering Authority to furnish the Council with information on petitioners' losses due to destruction caused by wild elephants;

With respect to the complaints concerning prices of goods and taxes:

4. *Informs* the petitioners that the general questions of price levels and tax rates will be considered by the Council at its thirteenth session in conjunction with its examination of the next annual report on the Territory;

5. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

483rd meeting,
21 July 1953.

Resolutions on petitions concerning Togoland under British administration

787 (XII). Petitions relating to the Ewe and Togoland unification problem (T/Pet.6/317, 318 and 319) concerning Togoland under British administration

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petitions from the Na of Bimbilla, Paramount Chief of the Nanumbas (T/Pet.6/317), the Mamprusi Native Authority (T/Pet.6/318) and Komla Tenge II (T/Pet.6/319), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the oral statement of the representative of the Administering Authority (T/C.2/SR.78),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.371, section I),

1. *Notes* that the subject matter of these petitions was discussed at length in the special report of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in West Africa (1952) on the Ewe and Togoland unification problem²² and that it is covered by General Assembly resolution 652 (VII) of 20 December 1952 on that question;

2. *Notes* that the documents in question have already been transmitted to the petitioners in another connexion;

3. *Decides* that under the circumstances no action by the Council is called for on the petitions;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

480th meeting,
14 July 1953.

²² See document T/1034.

3. *Invite* l'Autorité chargée de l'administration à fournir au Conseil des renseignements sur les pertes subies par les pétitionnaires du fait des dégâts causés par des éléphants sauvages;

En ce qui concerne les plaintes relatives aux prix des marchandises et aux impôts:

4. *Informe* les pétitionnaires que les questions générales du niveau des prix et des taux d'impôts seront étudiées par le Conseil au cours de sa treizième session, lors de l'examen du prochain rapport annuel sur le Territoire;

5. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

483ème séance,
21 juillet 1953.

Résolutions au sujet de pétitions concernant le Togo sous administration britannique

787 (XII). Pétitions relatives à la question des Ewés et de l'unification du Togo (T/Pet.6/317, 318 et 319) concernant le Togo sous administration britannique

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, les pétitions du Na de Bimbilla, chef suprême des Nanumbas (T/Pet.6/317), de la Mamprusi Native Authority (T/Pet.6/318) et de Komla Tenge II (T/Pet.6/319),

Ayant pris acte de la déclaration verbale du représentant de l'Autorité chargée de l'administration (T/C.2/SR.78),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.371, section I),

1. *Note* que la question soulevée dans ces pétitions a été examinée en détail dans le rapport spécial que la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique occidentale (1952) a rédigé sur la question des Ewés et de l'unification du Togo²², et qu'elle fait l'objet de la résolution 652 (VII) de l'Assemblée générale, en date du 20 décembre 1952;

2. *Note* que les documents en question ont déjà été communiqués aux pétitionnaires à une autre occasion;

3. *Décide* que, dans ces conditions, les pétitions n'appellent aucune mesure de la part du Conseil;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

480ème séance,
14 juillet 1953.

²² Voir le document T/1034.